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نگرانی جدی از تعهدات 
چین در قرارداد شهرداری 

برای واگن ها
هاشمی،  تشکری   جعفر  سید 
رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای 
شهر تهران با ابراز نگرانی از تعهدات 
واگن های  تأمین  قرارداد  در  چین 
و  مذاکرات  گفت:»علیرغم  مترو 
شهرداری  مدیران  اخیر  سفرهای 
تحویل  در  مشکلات  چین،  به 
پیگیری های  و  دارد  ادامه  قطارها 
در  خارجه  وزارت  سوی  از  لازم 
تشکری هاشمی  است.«  جریان 
ما  به  آنچه  کرد:»براساس  بیان 
تنها  تهران  شهرداری  کردند،  اعلام 
مبلغ  15درصد  از  9.5درصد  حدود 
و  کرده  پرداخت  را  پیش پرداخت 
است.  باقی مانده  5درصد  هنوز 
از  خود  سهم  نیز  دولت  همچنین 
این قرارداد را پرداخت نکرده است، 
البته وعده هایی در این زمینه داده 
که هنوز عملیاتی نشده اند.«/  شده 

تسنیم 

ع آنفلوآنزای فروکش شیو
H۱N۱ تا ۲هفته آینده

دانشگاه  استاد  طبرسی،  پیام 
با  بهشتی  شهید  پزشکی  علوم 
اکنون   H1N1 آنفلوآنزای  این که  بیان 
شایع ترین نوع آنفلوآنزای در گردش 
گفت:  می رود،  شمار  به  کشور  در 
»پیش بینی می شود که موارد بیماری 
آینده  هفته  دو  تا  آنفلوآنزا  پیک  و 

فروکش کند.«/ تسنیم 

 90درصد آسیب های 
اجتماعی ناشی از 

اختلافات خانواده و 
مربیان با دانش آموزان 

است
و  آموزش  وزیر  کاظمی،  علیرضا 
پرورش گفت:» 9۰درصد آسیب های 
اجتماعی ناشی از اختلافات خانواده، 
است  جدید  نسل  با  مربیان  و  اولیا 
از  برخی  که  است  دلیل  همین  به  و 
حرف  یک  شنیدن  با  دانش آموزان 
کوچک از مادر یا معلم به رفتارهای 
کاظمی  می آورند.«  روی  ناهنجار 
ادامه داد:»نقش خانواده در تربیت 
مهم تر از نقش مدرسه است چرا که 
مدرسه  از  پیش  کودک  شخصیت 
رشد  مدرسه  در  او  و  گرفته  شکل 

می کند.«/ ایرنا 

استرداد ۲۵ متهم به کشور 
در نیمه نخست سال

سردار مجید کریمی، رئیس پلیس 
بین الملل فراجا گفت: »در 6 ماه اول 
امسال، ۲5 متهم که اعلان قرمز آنها 
صادر شده بود، به کشور بازگردانده 
داد: ادامه  کریمی  سردار   شدند.« 

»وقتی در دستگاه قضا به این نتیجه 
می رسند که فردی در کشور ما جرمی 
کشور  از  ج  خار به  و  شده  مرتکب  را 
گریخته، ضابط قضائی این مسائل را 
به پلیس بین الملل اطلاع می دهد. ما 
نیز در پلیس بین الملل با جمع آوری 
ترجمه  و  کامل  مدارک  و  مستندات 
آنها، این اسناد را در سامانه اینترپل 

تهران بارگذاری می کنیم.« / ایسنا 

یه و  ۲۳۶۷ بدهکار مهر
نفقه در زندان های کشور 

یم دار
سید اسدالله جولایی، رئیس هیأت 
امنای ستاد دیه کشور با بیان اینکه در 
حال حاضر ۲۳6۷ نفر بدهکار مهریه و 
نفقه در زندان های سراسر کشور داریم، 
بدهکار  نفر   191۰ تعداد  این  »از  گفت: 
مهریه و ۴5۷ نفر بدهکار نفقه هستند.« 
داد:»مهریه های  ادامه  جولایی 
است  موضوعاتی  از  یکی  غیرمتعارف 
خانواده ها  شدن  متلاشی  باعث  که 
که  بهانه  این  به  خانواده ها  می شود. 
مهریه رو کی داده و کی گرفته فرزندان 
بالا  مهریه های  به  تشویق  را  خود 

نکنند.«/ ایسنا 

صدور کارت هوشمند ملی 
برای بیش از ۶0میلیون ایرانی

و  کشور  وزیر  معاون  کارگر،  هاشم 
رئیس سازمان ثبت احوال گفت: »مقرر 
شد با همکاری های دستگاه های ذیربط 
برنامه  سازمان  اقتصاد،  وزارت  مانند 
متولی  دستگاه های  سایر  و  بودجه  و 
کارت هوشمند ملی  به صدور  نسبت 
باقی مانده افراد متقاضی اقدام شود.« 
کارگر با اشاره به اینکه برای 91درصد از 
کارت هوشمند ملی صادر  متقاضیان، 
سازمان  »این  داد:  ادامه  است،  شده 
تاکنون برای بیش از 6۰ میلیون از ایرانیان 
کارت هوشمند ملی صادر کرده است.« 
کمیسیون  جلسه  »در  کرد:  بیان  او 
همکاری های  با  شد  مقرر   9۰ اصل 
وزارت  مانند  ذیربط  دستگاه های 
اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه و سایر 
صدور  به  نسبت  متولی  دستگاه های 
کارت ملی باقی افراد متقاضی نیز اقدام 
شود تا به سرعت کارت ها صادر و تقدیم 

هموطنان شود.« 

تغییر ترکیب نمره علمی 
ینش  و مصاحبه در گز

معلمان
معاون  احمدی لاشکی،  قاسم 
وزارت  مجلس  امور  و  حقوقی 
آموزش وپرورش گفت: »کاهش سهم 
مصاحبه و افزایش وزن نمره علمی در 
توجه  مورد  جدید  استخدامی  آزمون 
قرار گرفته است.« احمدی لاشکی ادامه 
دستگاه ها  تمامی  برای  داد:»گزینش 
ضروری   و در آموزش وپرورش از اهمیت 
 با 

ً
ویژه ای برخوردار است. معلمی صرفا

داشتن نمره علمی کافی نیست؛ ممکن 
است فردی انگیزه لازم برای این حرفه را 
نداشته باشد. معلمی یک عشق است 
و نیازمند زندگی کردن با دانش آموزان. 
سراسری  کنکور  مانند  شغل  این 
نیست که تنها بر اساس ترتیب امتیاز 
کرد:»در  بیان  او  شوند.«  انتخاب  افراد 
و  علمی  نمره  ۴۰درصد  امسال،  آزمون 
شد.  گرفته  نظر  در  مصاحبه  6۰درصد 
این روش مطلوب نیست و لازم است 
صورت  علمی  نمره  بر  بیشتری  تأکید 
گیرد. پیشنهاد ما برای سال آینده این 
است که ۷۰درصد از وزن به نمره علمی 
و ۳۰درصد به مصاحبه اختصاص داده 
»با  کرد:  تأکید  احمدی لاشکی  شود.« 
وزن  افزایش  و  مصاحبه  تأثیر  کاهش 
نمره علمی، می توان میزان اعتراضات را 
به حداقل رساند و روند انتخاب معلمان 

را عادلانه تر کرد.« 

ینه های درمان   دولت هز
فقرا و مددجویانِ نهادهای 

حمایتی را رایگان کند
مجتبی احمدلو، مدیرکل بهداشت، 
کمیته  درمان  و  اجتماعی  بیمه های 
گفت: »دولت  )ره(  امام خمینی  امداد 
افراد  که  برود  سمت  این  به  باید 
حمایت  تحت  و  پایین  دهک های 
دریافت  موقع  حمایتی  نهادهای 
پرداخت  را  هزینه ای  درمانی  خدمات 
با  را  هزینه  مددجو  اینکه  نه  نکنند 
دشواری فراهم کند و بعد دنبال پس 
باشد.«  پرداختی  هزینه های  گرفتن 
تعداد  آمار  داد:»آخرین  ادامه  احمدلو 
در  که  خاص  و  صعب العلاج  بیماران 
سامانه به ثبت رسیده، تقریبا ۸1۸۲6 
تعداد  میان  این  از  که  است  بیمار 
و  است  1۴۸5۷نفر  سرطانی  بیماران 
شده اند.  زمینگیر  هم  ۲95۰۰بیمار 
برای مددجویان تحت حمایت کمیته 
بیماری  دارای  که  افرادی  از  اعم  امداد 
الزامات  بسته  غیره  و  هستند  خاص 
سراسر  به  سالانه  که  شده  نوشته 
کشور ابلاغ می کنیم و طبق آن بسته، 
هزینه درمان را نیز پرداخت می کنیم.« 
او بیان کرد:»بسته مذکور شامل تمام 
کلینیک،  سرپایی،  بستری،  خدمات 
دارویی، ویزیت، خدمات دندانپزشکی، 
آمبولانس و رفت و آمد بیماران دیالیزی 
حوزه  را  خدمات  این  هرینه  است. 

درمان کمیته امداد پرداخت می کند.« 

ایرانشهر

عملکرد

عملکرد

اخبار جامعه

در  اسلام  جهان  کنگره   2024 رانیا  جایزه  کسب   
مالزی 

انجمن  پایه گذاران  از  تاج آبادی ابراهیمی  مریم 
ایران است.  پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند در 
او از میان ۳۰ برگزیده صنعتی و معدنی کشور، عنوان 
کارآفرین کشور و تندیس طلایی وزارت  بانوی برتر 
صمت را در سال 1۳9۸ کسب کرد. البته تاج آبادی 
عنوان شخصیت سال صنعت غذا را در سال 1۴۰۰ 
از  تقدیر  مراسم  چهاردهمین  در  او  کرد.  خود  ازآن 
تهران  استان  برتر  کارآفرینان  جشنواره  منتخبین 
خود  به  را  اشتغالزایی  و  کارآفرینی  نخست  رتبه 
اختصاص داد. درواقع در سال 1۴۰1 رئیس جمهور از 
تاج آبادی به عنوان بانوی کارآفرین تقدیر کرد.  او به 
عنوان بانوی نخبه ایرانی، موفق به کسب جایزه رانیا 
۲۰۲۴ کنگره جهان اسلام در مالزی هم شده است. 
مراسم اهدای جایزه رانیا ۲۰۲۴ در کوالالامپور با حضور 
همسر نخست وزیر مالزی، وزیر امور زنان، خانواده 
و امور اجتماعی این کشور، معاونان وزارت فرهنگ 
و گردشگری مالزی، دیپلمات های خارجی مقیم این 
کشور و چندین میهمان از کشورهای اسلامی برگزار 

شده است. 

تولید  تا  من  اما  بود  پروبیوتیک  دکترایم  تز 
محصول ادامه دادم

میکروب های  از  ثروت  تولید  ایده  با   1۳91 سال 
مفید، وارد صنعت شد. اگرچه تحقیقات و توسعه 
سلول را از سال 1۳۸۳ شروع کرده بود. نگاه عموم 
و  موادغذایی  فساد  به  محدود  میکروب ها  به 
چهره  گروهش  و  تاج آبادی  اما  است.  بیماری زایی 
زیبای میکروب ها را به خدمت گرفت و شرکت تک 
ژن به عنوان اولین واحد صنعتی تولید میکروب های 
او  کرد.  شروع  را  خود  کار  غذا  صنعت  در  کاربردی 
فعالیت  دهه  یک  طی  که  شاکرم  را  می گوید:»خدا 
توانستیم بیش از 5۰محصول دانش بنیان در حوزه 
کنیم.  تولید  را  انسانی  و  دامی  مکمل های  غذایی، 
واکسن های  کشور  در  اولین بار  برای  همچنین 
آبزیان را تولید و به بازار عرضه کردیم.«  همه ماجرا از 
تز دکترای  مریم تاج  آبادی  ابراهیمی شروع شد. این 
کارآفرین می گوید: »موضوع پایان نامه ام پروبیوتیک 
و  انجمن  تاسیس  تا  را  موضوع  این  من  اما  بود 
تاسیس کارخانه و تولید محصولات مختلف ادامه 
دادم.« این استاد دانشگاه اظهار می کند: »عده ای از 
بچه های تجریی وارد گروه پزشکی می شوند، درواقع 
وارد  هم  گروهی  می کنند.  فعالیت  درمان  حوزه  در 
می شوند.  آن  زیرمجموعه های  و  زیست شناسی 
من از دسته دوم بودم.« این استاد دانشگاه عنوان 

گرایش  ملکولی  سلول  »زیست شناسی  می کند: 
میکروبیولوژی خواندم. نگاهم این بود که در حوزه 
تاج آبادی  اعتقاد  به  کنم.«   فعالیت  بیوتکنولوژی 
صنایع  پردرآمدترین  از  یکی  بیوتکنولوژی  صنعت 
دنیاست. این صنعت روی دانش است. به این معنا 
که مواداولیه بسیار ارزانی دارد اما شرایط تولید خاص 
و دانش فنی است که ارزش افزوده ایجاد می کند. او 
بیان می کند: »در این شاخه کارم را شروع کردم و با 
توجه به علاقه ای که به حوزه پروبیوتیک داشتم در 

همین بخش ادامه دادم.« 

مکمل های پروبیوتیک برای پیشگیری از دیابت و 
آلزایمر استفاده می شوند

به گفته این کارآفرین، وقتی نوزادی به دنیا می آید 
پروبیوتیک  می گیرد،  مادرش  از  که  هدیه ای  اولین 
یا همان میکروب های مفید است که از شیر مادر 
میکروب های  این  می کند.  دریافت  زایمان  کانال  و 
بیماری زا،سد  میکروب های  مقابل  در  مفید 
مقابله  برای  بدن  درواقع  می کنند.  ایجاد  میکروبی 
نیاز  میکروبی  سد  این  به  مختلف  بیماری های  با 
آلودگی  صنعتی،  »زندگی  می گوید:  تاج آبادی  دارد. 
هوا و آنتی بیوتیک ها به این سد میکروبی یا همان 
استاد  این  می رسانند.«  آسیب  ایمنی   سیستم 
دانشگاه بیان می کند: »ما این میکروب های مفید 
را از فرآورده های تخمیری مانند ماست و پنیر سنتی 
جدا می کنیم  یا می دهیم به کارخانه ها که ماست، 
پنیر و  نان پروبیوتیک تولید کنند یا به صورت مکمل 
در  مکمل ها  این  می شود.  فروخته  کارخانه ها  در 
آلزایمر  دیابت،  از  پیشگیری  مانند  مختلف  موارد 
و... مورد استفاده قرار می گیرند.« او ادامه می دهد:» 
دو  با  انسان  مصرف  مورد  پروبیوتیک  مکمل های 
تاثیرگذاری  و  بدن  عمومی  سلامت  ارتقای  رویکرد 
مثبت بر یک نیاز خاص است. اما تاثیر پروبیوتیک ها 
محدود به سلامت عمومی نیست بلکه با تاثیری که 
این میکروب های مفید در مسیرهای متابولیسمی 
مثل  متابولیک  بیماری های  روی  حتی  می گذارند 
دیابت موثرند و بر همین اساس ما محصول بیو 
دیاب را به طور  اختصاصی برای افراد دیابتی یا پردیابتی 

فورمولاسیون و به بازار عرضه کردیم.« 

انجمن امروز بیش از 400 عضو دارد
انجمن   1۳۸9 سال  در  کارآفرین  این  گفته  به 
هیات  با  ایران  فراسودمند  غذاهای  و  پروبیوتیک 
موسس ۲1نفره شروع به کار کرده است. تاج آبادی 
 ۴۰۰ از  بیش  انجمن  این  حاضر  حال  »در  می گوید: 
و  علمی  هیات های  اعضای  از  اغلب  که  دارد  عضو 

اساتید دانشگاه ها هستند.«  این استاد دانشگاه 
بیان می کند: »بعد از تاسیس انجمن این صنعت 
به اندازه ای رشد کرد که در حال حاضر شرکت های 
متعددی وجود دارند که در حوزه تولید پروبیوتیک 
تولید  به  این شرکت ها  از  برخی  فعالیت می کنند. 
مواداولیه رو آورده اند و برخی هم مکمل ها را تولید و 
به بازار عرضه می کنند.« او ادامه می دهد: »رشد این 
دیگری  انجمن  گذشته  سال  شده  سبب  صنعت 
تاسیس  پروبیوتیک  تولیدکنندگان  زمینه  در  را 

کنیم.« 

300نفر  امروز  کردیم،  شروع  3نفر  با  ابتدا  در   
مشغول به کار هستند 

به گفته تاج آبادی  چند ماه بعد از تاسیس انجمن 
کارخانه  ایران،  فراسودمند  غذاهای  و  پروبیوتیک 
تولید پروبیوتیک نیز تاسیس شد. او بیان می کند: 
»در ابتدا با ۳نفر کار را شروع کردیم و امروز تنها در 
این  هستند.«  کار  به  مشغول  نفر   ۳۰۰ ما  بخش 
استاد دانشگاه عنوان می کند: »از آنجایی که تمامی 
مراحل تولید محصولات دانش بنیان، علمی است 
می بریم.  بهره  مجموعه مان  در  متخصصان  از  ما 
اغلب همکارانی که در کنار ما هستند، مدرک بالاتر 
می کند:  اظهار  تاج آبادی  دارند.«  فوق لیسانس  از 
اغلب  هستم  دانشگاهی  خودم  که  آنجایی  »از 
افراد را از بین دانشجویان خود و دانشجویانی که 
اساتید دیگر معرفی می کنند، انتخاب می کنم.« این 
جوان  نیروهای  از  »اغلب  می دهد:  ادامه  کارآفرین 
بهره می بریم. آنها را تعلیم می دهیم و خدا را شکر 
می کند:  اظهار  او  شده اند.«  قوی ای  مدیران  امروز 
»برای احداث کارخانه از سرمایه شخصی ام استفاده 
کردم. معتقدم در دنیای کسب و کار نباید بگوییم 
من زن هستم و باید همه مسئولیت های محوله را 
به نحواحسن انجام داد.« این کارآفرین بیان می کند: 
می پذیرند  بیشتری  مسئولیت  زنان  »معتقدم 
براساس  نه  را  مساله  این  هستند.  دقیق تر  و 
تفکیک جنسیتی بلکه با ارزیابی عملکرد زنانی که 
با ما همکاری می کنند، می گویم.« او ادامه می دهد: 
»تعداد زنانی که با ما همکاری می کنند خیلی بیشتر 

از مردان است.«   

از نظر علمی جایگاه پنجمی دنیا را داریم 
تاج آبادی می گوید: »از روز اول که این کار را شروع 
کردم، برنامه ام این بود که وارد بازارهای بین المللی 
از  یکی  دیگر  کشورهای  در  تولید  خط  ایجاد  شوم. 
برنامه های بلندمدتم است. ما از نظر علمی جایگاه 
پنجمی دنیا را داریم، دلم می خواهد در منطقه اولی 
ادامه می دهد: »به جوان ها  کارآفرین  این  باشیم.« 
می گویم ما زمانی کار کردیم که در بیابانی تاریک بودیم 
از  و مسیر برایمان هموار نشده بود اما امروز بعد 
یک دهه فعالیت اتوبان ۴بانده با نورافکن برایتان 
ساختیم.« این استاد دانشگاه بیان می کند: »امروز 
ایده های  روی  سرمایه گذاران  شتاب دهنده هایی- 
نو-  وجود دارند که کافی است جوانی یک فناوری را 
به تولید نیمه آزمایشگاهی یا نیمه صنعتی برساند،  
بدون تردید او را کمک خواهند کرد تا محصولش را 
تولید کند. ما مسیر سختی را رفتیم  اما امروز راه برای 

جوان ها بسته نیست.« 

 مریم تاج آبادی ابراهیمی، موسس انجمن  پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند ایران 
در گفت وگو با  »شهروند« :

راه برای جوان ها بسته نیست

»در ابتدا با 3نفر کار را 
شروع کردیم و امروز 

تنها در بخش ما 300 نفر 
مشغول به کار هستند.

از آنجایی که تمامی 
مراحل تولید محصولات 

دانش بنیان، علمی است 
ما از متخصصان در 

مجموعه مان بهره می بریم. 
اغلب همکارانی که در 

کنار ما هستند، مدرک 
بالاتر از فوق لیسانس 

دارند.از آنجایی که خودم 
دانشگاهی هستم اغلب 

افراد را از بین دانشجویان 
خود و دانشجویانی که 

اساتید دیگر معرفی 
می کنند، انتخاب می کنم.

اغلب از نیروهای جوان 
بهره می بریم. آنها را تعلیم 

می دهیم و خدا را شکر 
امروز مدیران قوی ای 

شده اند.«
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انجمن  هیأت مدیره  رئیس  و  موسس  فرزند،  دو  مادر  تاج آبادی ابراهیمی  مریم  ]لیلامهداد[   
هیات علمی  جزو  او  است.  زیست  ژن  تک  گروه  عامل  مدیر  و  فراسودمند  غذاهای  و  پروبیوتیک 
نایب رئیس  تهران،  اتاق  نمایندگان  هیات  عضو    ، مرکز تهران  میکروبیولوژی  دانشگاه  استاد  و 
کمیسیون دانش بنیان ها و نایب رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق تهران و ایران هم هست. 
تاج آبادی ابراهیمی، علم پروبیوتیک در کشور را با انجمن پروبیوتیک و غذاهای فراسودمند پایه گذاری 
حدود  تا 1400  ژن زیست  شرکت تک   راه اندازی  با  کارآفرین  این  است.  کرده  صنعت  به  تبدیل  را  آن  و 
50میلیون دلار با تولید انواع پروبیوتیک ها و استارترهای لبنی از خروج ارز جلوگیری کرده است. به گفته 
این کارآفرین 10سال قبل، تمام محصولات پروبیوتیک در کشور وارداتی بود اما امروز هم تولید داخلی 
پدرش  و  شده  بزرگ  کارآفرین  خانواده  یک  در  او  می کنیم.  صادر  مختلف  کشورهای  به  هم  و  داریم 

همیشه برایش در این زمینه الگو بوده است. 

یم لمان، فیلیپین، مالزی ، عراق و ترکیه صادرات دار  به آ
کشــورهای  بــه  »مــا  می گویــد:  ایــران  فراســودمند  غذاهــای  و  پروبیوتیــک  انجمــن  موســس 
مختلفــی صــادرات داریــم. بــه عنــوان نمونــه مــاده اولیــه بــه آلمــان صــادر می کنیــم. محصــولات 
نهایــی را هــم بــه فیلیپیــن، مالــزی، عــراق، ترکیــه و .. صــادر می کنیــم.« تاج آبــادی اظهــار می کنــد: 
»تحریم هــا بــازار صــادرات را محــدود کــرده اســت. در برخــی کشــورها مــا ثبــت محصــول داشــتیم  
- پروســه بســیار ســختی اســت- امــا بــه دلیــل تحریم هــا نتوانســتیم صــادرات داشــته باشــیم.« 
او بیــان می کنــد: »در بــازار فعالیــت مــا بقیــه فعــالان را رقیــب نمی دانیــم. آنهــا همــکاران مــا 
هســتند. خیلــی از شــرکت هایی کــه شــکل گرفتنــد از میــان دانشــجویانی بودنــد کــه بــا مــا 
همــکاری می کردنــد. تعــدادی  هــم در انجمــن بودنــد کــه بعدهــا شــرکت راه انــدازی کردنــد. مــا در 

کنــار هــم تــلاش می کنیــم تــا پاســخگوی تقاضــای بــازار داخلــی باشــیم.«   


